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Agendapunten. 

1 Goedkeuring notulen 10 januari 2023 

 
Voorzitter Poffé opent de raadscommissie en vraagt of er vragen of opmerkingen zijn bij het 
verslag van de raadscommissie van 10 januari 2023? Aangezien er geen opmerkingen zijn wordt 
dit als goedgekeurd beschouwd. 

2 Toelichting over de werking van 2022 van de dienst informatica 

 
Voorzitter Poffé geeft het woord aan de heer Jaspers.  
 
De heer Jaspers geeft een toelichting aan de hand van een presentatie. 
In 2020 is de dienst informatica begonnen met een stappenplan wat tot 2025 gaat verder lopen. 
In de eerste plaats zijn dit de hybride vergaderzalen (multimedia infrastructuur) die verder 
uitgerold worden. Dit zijn de zowel de publiekszalen als de vergaderzalen in het administratief 
gedeelte van het gebouw. Dit faciliteert ook het hybride werken zodat vergaderingen fysiek 
kunnen doorgaan in het provinciehuis en dat andere medewerkers die van thuis uit werken of van 
een andere locatie zonder problemen kunnen deelnemen aan deze vergadering.  

 
Het 2de gedeelte is PIVO e-learning wat ook behoort tot het gedeelte communicatie. Dit is het 
platform om online cursussen te volgen en online cursusmateriaal ter beschikking te stellen voor 
de cursisten. In de Engelse terminologie noemen zit dit blended learning waar cursisten fysiek 
aanwezig kunnen zijn en het cursusmateriaal achteraf nog kunnen consulteren via internet. 
 
Aan de kant van office 365 zijn we bezig geweest met Sharepoint online, waarbij Sharepoint het 
samenwerkingsplatform is voor de provinciale administratie. Hier kunnen we documenten met 



elkaar delen, samen werken aan documenten,… Dit is voor een stuk de vervanging van de 
netwerkschijven. 
 
Het volgend punt is PVB365 wat te maken heeft met besluitvorming. Het project noemt PVB365 
en gaat over agenderen/notuleren. Dit is o.a. het dossierbeheer voor deputatie en provincieraad 
maar ook het notuleren tijdens de provincieraad. Dit bevat alle stappen die een dossier moet 
doorlopen voor op deputatie of de provincieraad te komen. 
 
Tussen de administratieve processen en het virtueel samenwerken zit het hybride werken. Er zijn 
laptops uitgerold doorheen de organisatie en we moeten deze laptops vanop afstand kunnen 
beheren. Deze laptops worden beheerd in de cloud wat we verder uitgebreid 
geprofessionaliseerd hebben het afgelopen jaar. Op die manier kunnen de medewerkers 
geholpen worden op de plaats van waar uit ze aan het werk zijn. 
 
Het centraal gedeelte wat overal tentakels heeft is de security of het IT veiligheidsgedeelte. 
Vroeger was dit volledig afgeschermd aangezien we binnen het provinciaal netwerk werkten. We 
zijn van dit principe moeten afstappen met het hybride werken zodat er van overal gewerkt kan 
worden. Je gaat ook geen verschil merken of je nu van thuis uit werkt of in een provinciaal 
domein. Het plaats- en tijdsonafhankelijk werken maakt veel mogelijk en biedt veel flexibiliteit 
maar de beveiliging daarvan moet op een andere manier gebeuren. Sinds begin 2022 werken we 
met een zero trust principe wat wilt zeggen dat we geen enkele persoon vertrouwen en/of geen 
enkel toestel. We gaan altijd controleren of het toestel up-to-date is en dat het de juiste 
antivirusbeveiliging heeft alvorens het op het netwerk kan. Daarnaast vertrouwen we niet alleen 
een paswoord maar we vragen ook een tweestapsverificatie via een toepassing op de 
smartphone. Dit alles vraagt een continue aandacht en een continue bijsturing want de 
bedreigingen evolueren bijna dagelijks. 
 
Als we kijken naar het overzicht van de diverse actieplannen, zien we bij het actieplan digitale 
overheid dat we het project van het PIVO rond de digitale leeromgeving verder gerealiseerd is. 
Dit project wordt al een aantal jaren in verschillende stappen uitgevoerd. Het voorbije jaar hebben 
we daar € 104.000 aan besteed. In totaal gaat dit over een budget van € 160.000 over de 
voorbije jaren waar de dienst informatica een deel van dit project financiert en het PIVO de rest. 
Bij de websites zijn dit de aanpassingen aan de provinciale website wat voor een bedrag van  
€ 12.000 was. Ook de subsidie van VERA valt onder het actieplan digitale overheid waar de heer 
Jaspers naar het jaarverslag van VERA verwijst. 
 
Het actieplan PC-infrastructuur omvat de normale vervangingscyclus van laptops en schermen 
wat voor een totaalbedrag van € 60.000 was. Voor hybride werken zijn er verdere configuraties 
gedaan om de laptops in de cloud centraal te beheren inclusief de beveiliging ervan. Hiervoor 
werd geen apart budget uitgegeven maar dit zat in het deel van beveiliging. Daarnaast is er office 
365 waar o.a. teams en outlook in zit. Dit vormt de basis voor de dagelijkse werking. Deze 
licenties kosten € 500.000 op jaarbasis. Als we weten dat Microsoft een prijsstijging van 15 % 
heeft doorgevoerd gaat ons dat in 2023 € 563.000 kosten. We hebben ook een 
tweestapsverificatie, voorwaardelijke toegang en Sharepoint online uitgerold. 
 
Vervolgens is er dan het actieplan ICT-infrastructuur wat de achtergrond is van het netwerk. In 
2022 werd het volledige computernetwerk zowel draadloos als bedraad vernieuwd. Deze uitrol 
werd gefinaliseerd voor een bedrag van € 440.000. De belangrijkste motivatie om dit te 
vervangen is niet alleen de snelheid waarmee gewerkt moet worden, de hoeveelheid beelden die 
over het netwerk gestuurd worden door het digitaal vergaderen en de toenemende complexiteit 
van de beveiliging van het netwerk. Het netwerk waar bij wijze van spreken zowel een slagboom, 
een beveiligingscamera als een laptop van een gebruiker op zitten. Dit moet dus heel anders 
opgebouwd worden dan een netwerk waar vroeger alleen vaste pc ’s op aangesloten waren. Er 
werden aparte segmenten opgebouwd om aan de nodige veiligheidseisen te voldoen. Daarnaast 
werd ook de firewall vernieuwd. De firewall regelt het dataverkeer, mails, bestanden die 
doorgestuurd of ontvangen worden tussen de buitenwereld en ons provinciale netwerk. De vorige 
firewall was verouderd en hebben we vervangen voor een budget van € 97.000. Ook werden er 
verouderde servers vernieuwd en voor een stuk ook in capaciteit uitgebreid voor een bedrag van 
€ 125.000. 
 



Het actieplan applicatie portfolio is het geheel van toepassingen die we beheren. Vorig jaar werd 
hier een DAM (Digital Asset Management) software gerealiseerd voor een bedrag van € 27.000. 
Dit omvat het beheer van foto’s en video’s waar o.a. de diensten communicatie, toerisme en 
waterlopen gebruik van maken. Daarnaast werden voor een bedrag van € 46.000 aanpassingen 
gedaan aan SAP FI. Er is ook gewerkt aan een nieuw dossiersopvolgingssysteem voor een 
budget van € 220.000 wat een vervanging is voor de huidige toepassing van het beheer van 
dossiers deputatie en provincieraad. We hebben hier nieuwe technologieën leren kennen en ook 
een aantal functionele en technische analyses werden uitgevoerd. Er werd ook een toepassing 
gebouwd voor het verwerken van boetes in het kader van GAS snelheid. Dit zijn de ANPR data 
die verwerkt wordt tot snelheidsboetes. Dit wilt zeggen dat we deze binnen krijgen via de 
politiezones en wij verwerken en versturen deze boetes. Daarnaast zorgen we dat de betrokken 
gemeentebesturen de nodige informatie krijgen zodat ze weten welke boetes geïnd moeten 
worden. Dit was voor een bedrag van € 150.000. 
 
Dan is er nog exploitatie en upgrades wat het in de lucht houden van de IT omgeving omvat. Hier 
zitten de onderhoudscontracten die we moeten betalen voor alle licenties die we gebruiken. Dit is 
tussen de 19% en 21% op de kostprijs van de licenties wat we jaarlijks moeten betalen. De 
telecomkosten (zowel mobiel als vaste telecom) zitten hier ook in. Ook afdrukkosten, huurkosten 
van software en aankoop van klein pc materiaal (muizen, toetsenborden,…) zijn hier in 
opgenomen. Dit voor een totaalbedrag van € 1.125.000.  
Er werden ook upgrades uitgevoerd en licenties gekocht waar o.a. de migratie naar office 365, 
laptop in de cloud en Sharepoint in vervat zitten. Dit voor een bedrag van € 370.000. 
Hier zitten onder meer ook de specifieke licenties in die we nodig hebben voor de verschillende 
vergaderzalen, specifieke licenties voor pc’s die in opleidingslokalen staan of die gebruikt worden 
voor het afnemen van schriftelijke examens.  
En tot slot voor een bedrag van € 80.000 diverse server licenties. 
 
Dit was een overzicht van de jaarrekening van 2022 van de dienst informatica. 
De heer Jaspers vraagt of hier vragen over zijn? 
 
Voorzitter Poffé bedankt de heer Jaspers en geeft het woord aan de heer Smout. 
 
De heer Smout bedankt de heer Jaspers voor de deskundige en uitgebreide toelichting en geeft 
aan dat hij hier 2 kleine vraagjes bij heeft die naar de toekomst gericht zijn. Voor de laptops heeft 
men dit voor het personeel allemaal in eigen beheer, ook de eigendom is van de provincie. Hoe 
zou het advies van de dienst informatica kunnen zijn naar de nieuwe legislatuur toe voor de 
provincieraadsleden? Wordt er aangeraden om dit ook zo te concipiëren of is het voldoende 
zoals het op dit ogenblik is, ieder zijn eigen device? 
De 2de vraag is meer statistisch. De heer Smout had graag eens een overzicht gehad van de 
laatste jaren betreffende de uitgaven  van de dienst informatica die hier voor 2022 werden 
toegelicht maar dan hoe het evolueert. 
 
De heer Jaspers vraagt of dit voor deze legislatuur is of ook verder? 
 
De heer Smout geeft aan dat deze legislatuur volstaat. 
 
De heer Jaspers geeft aan dat hij dit overzicht gaat maken en dit mee met het verslag van deze 
raadscommissie zal bezorgen. Om te antwoorden op de 1ste vraag wat de visie is op de toestellen 
die de raadsleden gebruiken is dit een dubbel antwoord. Enerzijds beseffen wij heel goed dat het 
gebruiksgemak van de raadsleden prioritair is. Ze gebruiken een toestel niet alleen voor de 
raadscommissie of voor het werk van de provincie maar deze kunnen ook voor andere 
doeleinden gebruikt worden. Als we een toestel van de provincie zouden geven zou dat iets meer 
beperkingen kunnen inhouden maar dat moeten we bekijken. Als er puur vanuit het standpunt 
van een IT’er gekeken wordt dan zouden het toestellen moeten zijn van de provincie zoals we dat 
ook aan de personeelsleden geven omdat we deze in eigen beheer hebben en we ook kunnen 
garanderen dat deze veilig blijven. Ook al wordt er op phishing e-mails geklikt of wachtwoorden 
doorgegeven dan nog kunnen wij ingrijpen en de ‘boosdoeners’ buiten houden. Het is enerzijds 
de beveiliging die voor ons gemakkelijker gaat zijn en het beheer wat het voor ons makkelijker 
maakt om vanop afstand te kunnen helpen. Anderzijds staat het gebruiksgemak en flexibiliteit van 
een eigen toestel. Dat is een afweging die nog gemaakt moet worden. 



Toevoeging aan het verslag: 
Actie  Budget 

positie 
Onderverdeling Thema Werkelijke Cijfers 

      2020 2021 2022 

212INF01/002 

Digitale Overheid 

            

            

            

INV 
PIVO toepassingen 

    55.669,68 €      59.120,60 €      66.121,00 €  

  
websites toepassingen 

  168.985,94 €      25.136,66 €      11.979,00 €  

  
open data 

        23.232,00 €      

  
uitleendienst 

        70.273,78 €      

EXP     
 

              -   €                -   €  

  
studies consultancy 

    20.806,73 €                -   €                -   €  
   

 

  

              

220INF01/001 PC 

Infrastructuur 

            

            

            

EXP 
pc infrastructuur hardware 

  570.730,75 €    161.061,12 €      61.740,00 €  

  
Office365 cloud 

  339.380,47 €    426.369,34 €    495.048,00 €  
      

              

220INF02/001 

ICT/Cloud 

Infrastructuur 

            

INV 
projectoren hardware 

    114.077,68 €    

          
 

  
netwerk en servers hardware 

    54.444,00 €    188.033,46 €    757.886,00 €  

            

              

220INF03/001 

Applicatieportfolio 

            

            

            

INV 
diverse automatisering toepassingen 

    38.490,71 €      47.265,63 €      10.454,00 €  

       
  

financiële projecten toepassingen 
  129.198,98 €       1.937,94 €      45.770,00 €  

  
proces automatisering toepassingen 

              -   €                -   €                -   €  

  
LB365 toepassingen 

              -   €      77.122,82 €    199.102,00 €  
   

 

 
  

 
          

 

220INF04/001 

Exploitatie en 

upgrades 

            

            

      
  

            

EXP 
externe ondersteuning consultancy 

    43.169,23 €      29.838,15 €      23.912,07 €  

            

  
exploitatie algemeen exploitatie 

  237.063,11 €    150.072,99 €    123.603,22 €  

  
onderhoudscontracten exploitatie 

  451.937,46 €    528.679,43 €    588.117,26 €  

  
licenties & cloud licenties 

  250.364,32 €      82.695,63 €    131.089,54 €  



  
      

  

  
telecom exploitatie 

  199.004,14 €    163.821,32 €    160.317,96 €  

  
multifunctionals exploitatie 

  106.390,34 €    103.058,25 €      89.035,28 €  

            

            

INV 
(server)licenties licenties 

    95.254,08 €      61.720,71 €      79.272,52 €  

  
upgrades upgrades 

  190.584,95 €    147.657,02 €    316.217,53 €  

 
De heer Smout geeft aan dat volgend jaar dan waarschijnlijk die knoop zal doorgehakt moeten 
worden.  
 
Voorzitter Poffé geeft het woord aan meneer Tobback. 
 
De heer Tobback geeft aan dat deze slides al vooruit lopen op de bespreking van de jaarrekening 
2022 en vraagt of deze op het extranet toegevoegd worden of toegezonden worden? 
Daarnaast vraagt de heer Tobback of in het kader van de security een duidelijk overzicht kan 
bezorgd worden van wat er van de raadsleden verwacht wordt? Momenteel moet hij iedere keer 
als hij op zijn mail wil gaan terug zijn wachtwoord ingeven. Ondertussen is er ook weer een mail 
gekomen van de griffie waarin hij iets moet toepassen waar hij zelfs de afkorting niet van begrijpt. 
Hij snapt de bekommernis van optimale veiligheid maar is het mogelijk om op basis van de 
huidige toestand duidelijke instructies te geven van wat ze wel en niet moeten doen? 
 
Daarnaast wil hij nog een suggestie toevoegen. Hij heeft al verschillende keren vastgesteld als hij 
gebruik maakt van zijn inzagerecht dat hij iedere keer een antwoord krijgt onder de titel 
openbaarheid van bestuur. Het inzagerecht van de raadsleden is geen probleem van de 
openbaarheid van bestuur. Openbaarheid van bestuur is voor de burger die geen 
provincieraadslid is. Voor het provincieraadslid geldt inzagerecht. Bij de laatste gelegenheid was 
hij eens gaan zoeken en kwam hij bij een bedrijf dat Documentum noemt.  Wanneer hij de firma 
Documentum intypt komt hij bij een reeks Franstalige annonces voor opleidingen en dergelijke. 
Terwijl hij enkel informatie vraagt aan de diensten/griffie/deputatie. Zou men nu niet duidelijk het 
onderscheid kunnen maken tussen toepassingen voor het inzagerecht van de 
provincieraadsleden en aan de andere kant openbaarheid van bestuur? Zo werd er op een 
bepaald moment gezegd wanneer de heer Tobback informatie gevraagd had dat wanneer hij niet 
akkoord was dat hij naar de commissie van beroep kan gaan inzake openbaarheid van bestuur. 
Dit klopt volgens hem niet en vraagt of men dit inzake archiefbeheer niet van mekaar kan 
afsplitsen? 
 
Inzake de GAS boetes staat er een kost van € 150.000. Hij vindt dit een mooi initiatief dat de 
provincie gemeentelijke administratieve sancties beheert inzake snelheid. Is die € 150.000 een 
kost die de provincie ten laste neemt of betalen de gemeentes die deze boetes innen daarvoor? 
 
De heer Jaspers geeft aan dat de presentatie met het verslag zal meegestuurd worden. Jolien 
Houtmeyers maakt het verslag van de raadscommissie en de powerpoint kan hieraan 
toegevoegd worden.  
 
De heer Tobback vraagt waarom dit niet gewoon op het extranet gezet wordt voor alle leden? 
 
De heer Jaspers geeft aan dat dit geen probleem is.  
Wat de beveiliging betreft die opgebouwd is voor de raadsleden en wat niet altijd even duidelijk is 
voor iedereen gaat de heer Jaspers vragen om op één A4 een duidelijk overzicht te maken van 
de verschillende stappen. Dit zal ook op extranet gezet worden. 
 
Wat betreft inzagerecht en openbaarheid van bestuur, meneer Tobback verwijst hier naar 
Documentum. De toepassing die voor beiden gebruikt wordt is gebouwd op het Documentum 
platform. Dit is een Amerikaanse toepassing van de firma OpenText. Dit loopt momenteel niet 
optimaal en is verouderd. We zijn bezig binnen applicatieportfolio met een analyse van wat er zou 
moeten verbeteren op basis van vergaderbeheer. Eén van de elementen die daar prioritair naar 
boven komt is dat wij willen afstappen van het extranet en dat wij een web toepassing voorzien  



zowel voor deputatie als voor raadsleden. Elk met eigen rechten en mogelijkheden waarin 
dossiers, documenten en dergelijke op een eenvoudige manier gedeeld of geconsulteerd kunnen 
worden. Hier zal ook de functie van inzagerecht vervult worden door opgevraagde gegevens op 
deze manier ter beschikking te stellen. 
 
De heer Tobback neemt met genoegen akte van het feit dat de heer Jaspers zegt dat we dat van 
elkaar zouden kunnen splitsen. Dat is geen technisch probleem maar het is een principieel en 
democratisch probleem. Het inzagerecht gaat namelijk veel verder dan het openbaarheid van 
bestuur. Inzake inzagerecht mag je geen namen eruit laten of doorschrappen. Hij maakt zich de 
bedenking dat we werken met Documentum terwijl we niet ophouden met onze security te 
beveiligen steken we heel ons archief en onze notulering bij een Amerikaanse firma. We steken 
het bij een privé firma die zo privé is dat wanneer als je op Documentum zoekt dan je een open 
aankondiging krijgt en oproepingen om deel te nemen aan allerlei opleidingen in het Frans. Aan 
de ene kant beveiligen we ons alsof we het Pentagon zijn maar aan de andere kant vertrouwen 
we heel ons archief aan een privé platform. Dat lijkt hem echter merkwaardig. 
 
De heer Jaspers geeft aan dat het een Amerikaanse firma OpenText is en die verkoopt de 
licenties. De documenten staan in ons hoog beveiligd datacenter op de 5de verdieping in het 
provinciehuis. Als we zeggen dat wie die ter beschikking stellen via een web toepassing wilt dit 
zeggen dat wij een toepassing gaan bouwen die eruit ziet als een website maar die zo beveiligd 
is dat er enkel de mensen aankunnen die het moeten consulteren. Als meneer Tobback zegt dat 
we strenger of even streng zijn als het Pentagon wil de heer Jaspers hieraan toevoegen dat er 
deze week 3 keer is geklikt op een phishing mail en er zijn wachtwoorden gegeven. Wanneer we 
niet die beveiliging hadden die wij hebben dan hadden wij deze week prijs gehad. Wij spenderen 
honderdduizenden euro’s, uren en mandagen aan beveiliging maar we mogen dit niet loslaten 
want dan eindigen we zoals Antwerpen of Diest.  
 
De heer Tobback wilt hem op dat punt niet ontmoedigen en meneer Jaspers is 
tegemoetgekomen om nog eens duidelijk alle instructies te geven. Het probleem is dat we 
inderdaad streng beveiligd zijn maar dat we aan de andere kant dit allemaal laten gebeuren op 
een platform, Documentum, dat een privé platform is. Hij wilt er op wijzen dat als hij een 
overschrijving doet op de bank hij heel veel codes moet ingeven om te kunnen starten maar het 
komt allemaal bij swift en iedereen weet wat swift is, NSI kijkt mee.  
 
De heer Jaspers geeft aan dat Documentum draait in het datacenter op de 5de verdieping van het 
provinciehuis. Niemand van de firma OpenText, die de licenties verkoopt, kan meekijken daarin.  
 
De heer Tobback vraagt waarom dat het komt als hij op Documentum zoekt dat hij Franstalige 
annonces voor opleidingen krijgt?  
 
De heer Jaspers weet dit niet en geeft aan dat dit één van de meest veilige 
documentmanagementsystemen zijn. 
 
De heer Tobback geeft aan dat omdat hij er Documentum zag opstaan erop gezocht heeft. Hij 
kreeg toen een deel oproepen voor opleidingen in het Frans. Hij kan alleen maar zeggen wat hij 
gezien heeft. 
 
De heer Jaspers geeft aan dat meneer Tobback nog een vraag gesteld heeft over de GAS 
boetes. Hij heeft gezien dat gedeputeerde Dehaene zijn ‘handje’ had opgestoken. 
 
Gedeputeerde Dehaene geeft aan dat de afspraak is dat we een kosten delend systeem 
uitwerken. Momenteel zitten we in de proeffase waarbij een aantal gemeentes zijn opgestart 
maar het is zo dat alle kosten verrekend worden eens we het totale project uitrollen en alle 
gemeenten de kans geven. De opstartkosten zullen verrekend worden in de tarieven die we 
hanteren naar de lokale besturen toe. 
 
De heer Tobback geeft aan dat voor hem zeker de opstartkosten niet moeten verrekend worden 
want we mogen de gemeenten ondersteunen. Dat is het punt niet en hij kan zich voorstellen dat 
de gemeenten te klein zijn om dit alleen te doen. Hij neemt aan dat er maar 3 à 4 stedelijke 
omgevingen zijn die zich dat kunnen veroorloven. Hij heeft er dus geen enkele kritiek op dat de 



provincie deze opstartkosten voor zijn rekening neemt. Mocht men het systeem veralgemenen 
dan neemt hij aan dat er minstens gedeelde kosten kunnen zijn. 
 
Voorzitter Poffé neemt aan dat we klaar zijn met dit agendapunt en geeft aan dat de opmerkingen 
worden meegenomen. Hij wilt meneer Jaspers en zijn dienst nog feliciteren met de 
deskundigheid. Dit voor de vernieuwingen en het uitbouwen van de dienst informatica want dit is 
geen sinecure. De voorzitter geeft aan dat de gedeputeerde bijzonder gelukkig moet zijn met zo’n 
deskundigheid waarmee ze kan werken en wenst haar proficiat. 
 
Gedeputeerde Schevenels geeft aan dat ze een zeer gelukkige vrouw is. Vervolgens bedankt ze 
de medewerkers van de dienst informatica en de heer Jaspers. 
 

3 Raamovereenkomst i.v.m. het leveren van spraaktelefonie via SIP trunking en integratie 
met Microsoft teams-bellen voor het provinciebestuur Vlaams-Brabant 

 
Voorzitter Poffé geeft het woord aan de heer Jaspers. 
 
De heer Jaspers geeft aan dat dit gaat over een overheidsopdracht die wij wensen op te starten 
rond het bellen via vaste telefoonlijn. Nu is dit toegewezen aan de firma Telenet en het contract 
loopt af in 2023 en we moeten de vaste telefoonlijnen blijven continueren. We moeten hier een 
nieuw contract voor afsluiten. Daarnaast is er ook een integratie voorzien in het kader van 
hybride werken van vaste telefonie met Microsoft Teams. Mensen die hybride werken zijn vaak 
thuis op hun laptop aan het werken en hun vast telefoontoestel staat in het provinciehuis. Nu 
wordt dit regelmatig doorgeschakeld naar een gsm wat ook een kost met zich meebrengt maar 
dan kunnen we gewoon de vaste telefoonlijnen op de laptop of op de gsm laten toekomen zonder 
dat dit een meerkost is in minuten die aangerekend worden door de provider. Het geeft ook meer 
flexibiliteit omdat de telefoon dan kan opgenomen worden via de laptop of via de smartphone en 
men kan externen bellen via teams.  
 
Het bestek heeft 1 perceel en bestaat uit 2 delen. Deel 1 is het bellen via vaste telefoonlijnen. Dit 
is de huidige technologie waarbij men via SIP trunking gaat bellen via internet. Dit betekent dat er 
via glasvezel een aansluiting is op onze telefooncentrale op de 5de verdieping in het provinciehuis 
maar ook op de verschillende locaties van de provinciedomeinen, scholen en dergelijke. Hier 
zitten ook abonnementskosten en belkosten in.  
 
Het 2de deel is het stukje hardware, een toestel, dat wij tussen de telefooncentrale en de 
Teamsomgeving installeren waardoor vaste oproepen die wij krijgen kunnen doorgeschakeld 
worden naar Teams en zo ook beantwoord. Het maakt niet uit waar de medewerker zit. De 
medewerker kan vaste telefoonlijnen accepteren en ook zelf naar buiten bellen.  
 
De procedure is een vereenvoudigde onderhandelingsprocedure met voorafgaande 
bekendmaking en het geraamde opdrachtbedrag ligt onder de drempel voor een Europese 
bekendmaking. We vragen van de kandidaten 3 kwalitatieve referenties met minstens 400 vaste 
telefoonnummers die ze kunnen supporteren. Wij hebben er een 1000-tal maar als je er 400 kan 
supporteren kan je dat ook voor grote aantallen.  
 
De gunningscriteria: de prijs is vastgelegd op 60 %, kwaliteit van het aanbod op 30 % en SLA op 
10 %. Bij de kwaliteit van het aanbod gaat het over technische kwaliteit, stabiliteit, functionele 
mogelijkheden maar ook transparante tariefformules want telecomoperatoren hebben soms nogal 
moeilijke tariefformules.  
 
De opdracht is een raamcontract met een looptijd van 4 jaar en 2 keer verlengbaar met 1 jaar. 
We kiezen voor 2 keer verlengbaar met 1 jaar omdat het veranderen van telecomleverancier een 
vrij hoge economische kost heeft. Als het een nieuwe leverancier is moeten er graafwerken 
gebeuren om de glasvezel te kunnen inleiden in de gebouwen en ook het herprogrammeren van 
de telefooncentrale kost redelijk wat tijd. Ook de technische en administratieve opvolging door de 
eigen medewerkers is intens.  
 



De budgettaire consequenties: op het vorige contract hebben we € 108.640 inclusief btw 
uitgegeven aan de firma Telenet maar omdat dit moeilijk in te schatten is, abonnementskosten 
kan men inschatten, gesprekskosten is afhankelijk van hoeveel erg gebeld wordt en op welke 
manier er gebeld wordt. Daarom hebben we nu een raming van € 150.000 inclusief btw voorzien 
voor die 6 jaren. Voor het uitbouwen van de integratie tussen de telefooncentrale en Microsoft 
Teams moeten we een stuk hardware aankopen maar ook configuraties en software en dat 
ramen we op € 90.000 inclusief btw. Dit is de raamovereenkomst rond SIP trunking die wij in de 
markt wensen te zetten. 
 
Voorzitter Poffé bedankt meneer Jaspers en geeft het woord aan meneer Tobback. 
 
De heer Tobback stelt vast dat er in het bestek een non-discriminatiebeding staat. Dat is naar zijn 
gevoel een terechte toepassing van woke. Is het de eerste keer dat we dit non-
discriminatiebeding in 1 van onze bestekken schrijven en gaat dit in de toekomst nog gebeuren? 
Hij is hier tevreden over want wie in de problemen zit met non-discriminatie bij de intekenaars 
moet dus uitgesloten worden zelfs al is er nog geen vonnis. Er staat in het bestek dat het volstaat 
om in verdenking gesteld te zijn om niet mogen mee te doen. Dit roept toch een aantal vragen op  
want als men dit in het bestek schrijft gaat hij er vanuit dat dit toegepast en gehandhaafd wordt. 
Betekent dat op het ogenblik van de inschrijving de betrokkene niet in de problemen mag zijn? Of 
betekent dit dat voor de ganse looptijd van 4 + 2 jaar hij nooit in de problemen mag komen 
zonder dat dit gevolgen heeft voor de verdere uitvoering van het bestek? Hij vindt dit een 
praktische opmerking want dan stelt zich het probleem van de onderaanneming. Hij meent zich 
ter herinneren dat niet lang geleden bijvoorbeeld één van de grote telecomoperatoren in 
moeilijkheden is gekomen met zwartwerk op grote schaal waarvan men onmiddellijk heeft gezegd 
dat dit zijn onderaannemers waren. Vermits er ook niet zoveel zijn die hier aan kunnen 
deelnemen aangezien de werken die uitgevoerd moeten worden en de eis van fiber naar het 
provinciehuis en het PIVO is dat niet zonder belang.  
 
Om de vragen even samen te vatten, is de dit de eerste keer dat we een non-discriminatiebeding 
schrijven in het bestek? Heeft dit gevolgen tot aan het toewijzen van het contract of werkt dit door 
over heel de periode van de uitvoering? Hoe zit dit met onder aanneming? Daarnaast staat onder 
punt 2.5 in het bestek dat alle uitvoerders van het project nominatief worden beschreven in de 
offerte en zelfs een CV moeten bijvoegen, gaat dat niet zeer ver? En is dit praktisch uitvoerbaar 
aangezien gedurende de duurtijd van 6 jaren veel kan veranderen? 
 
De heer Jaspers geeft aan dat de non-discriminatieclausule die ingevoerd werd in het bestek dit 
de eerste keer is voor informatica. Dit omwille van de berichtgeving dat we in de media horen en 
waarvan we ons terecht afvragen of we met deze firma’s wel willen samenwerken. Dit is in de 
eerste plaats  tot aan de toewijzing van het contract. Stel dat we een contract afsluiten dat 
volledig perfect verlopen is maar we zien in de loop van het contract dat daar problemen 
opduiken die niet in overeenstemming zijn met deze alinea’s dan denkt de heer Jaspers dat we 
moeten terug vallen op ons recht om een contract op te zeggen. We gaan dan intern moeten 
kijken of we als provincie Vlaams-Brabant willen samenwerken met een firma die van X of Y 
beticht wordt. Betichting of veroordeling is dan nog een verschil. Dat moet dan bekeken worden 
met de juridische dienst en deputatie want dergelijke zaken zijn nog niet voorgevallen zolang de 
heer Jaspers bij de provincie werkt. We kunnen in dergelijke situatie na gunning altijd beroep 
doen op ons recht om het contract te verbreken. We hebben daar meestal 90 dagen kans toe 
afhankelijk van het type van het contract. Dit staat ook altijd beschreven in het bestek.  
 
Wat de onderaanneming betreft gaan we ervan uit dat een leverancier bij wie een opdracht 
geplaatst wordt ook verantwoordelijk is voor de onderaanneming. Wij hebben geen contract met 
de onderaannemer maar wij hebben een contract met de leverancier die de overheidsopdracht 
gewonnen heeft.  
 
Op de vraag of medewerkers of personeel van de onder aanneming met naam moeten genoemd 
worden en hun CV. Meneer Tobback heeft volledig gelijk dat in de duurtijd van 6 jaar dat die 
mensen van job kunnen verwisselen, op pensioen gaan en dergelijke. We vragen dit omdat er 
heel veel firma’s pas mensen gaan inhuren van het moment dat ze een opdracht binnen krijgen 
en wij willen vermijden dat we met dergelijke firma’s in de problemen geraken en daarom vragen 
we op voorhand wie deze mensen zijn. Als de gunning is uitgesproken en de gunning zit bij uw 



firma, wie van uw personeel gaat die opdracht voor ons uitvoeren? In dit geval gaat dit gewoon 
de configuratie van de telefooncentrale zijn en als het een andere provider is, graafwerken en 
dergelijke zaken. Voor ons is het niet belangrijk voor die graafwerken maar voor die diensten. De 
firma kan zeggen dat ze 20 consultants hebben voor het uitvoeren van de configuratie van de 
telefooncentrale terwijl ze die misschien niet hebben en dat is waarom we namen en CV’s 
vragen. 
 
De heer Tobback wilt meneer Jaspers geluk wensen met het initiatief om het non-
discriminatiebeding in te voeren en wilt veronderstellen dat het ook in andere bestekken van de 
provincie zal gebeuren. Hij vraagt geen discussie meer over de bedenking dat men het wel 
duidelijk zou moeten maken dat als er met de onderaannemer iets gebeurt waarvoor de 
contracthouder verantwoordelijk is dat dit ook voor de non-discriminatie het geval is. De 
contracthouder moet er ook voor instaan dat zijn onderaannemer dergelijke feiten niet pleegt. Ter 
overweging wil meneer Tobback nog mee geven dat wanneer men naam, voornaam en CV 
vraagt dat dit bij de beoordeling van de 30 % kwaliteit dit een rol zou kunnen spelen en zeker de 
ervaring van deze personen. Hij neemt aan dat degene die meedoet aan een aanbesteding 
beseft dat wanneer hij 5 burgerlijk ingenieurs aanbiedt dat dat beter gaat gaan dan 5 bedienden 
die ooit op een ICT dienst gewerkt hebben. Is dat voldoende duidelijk uit het bestek? Hij vraagt 
hier geen antwoord meer op en bedankt meneer Jaspers. 
 
Voorzitter Poffé vraagt of er verder nog opmerkingen zijn. Aangezien dit niet het geval is zal dit 
agendapunt voorgelegd worden aan de provincieraad. De voorzitter bedankt meneer Jaspers 
voor de toelichting. 
 

Dit dossier werd door de raadscommissie besproken en wordt voorgelegd aan de provincieraad 

 

4 Toelichting over de werking van 2022 van de dienst Personeel en Organisatie 

 
Mevrouw Geens geeft een toelichting over de werking van de dienst P&O in 2022 aan de hand 
van een PowerPointpresentatie. 
 
De heer Tobback vraagt om de presentatie op het extranet te plaatsen, zodat alle raadsleden er 
toegang toe hebben.  Nog liever zou hij de presentatie voor de vergadering hebben ontvangen, 
omdat er veel cijfers in opgenomen zijn. 
 
Hij stelt vast dat er op 1/1/23 meer medewerkers in dienst waren dan op 1/1/2015, ondanks het 
feit dat de provincies minder bevoegdheden, minder raadsleden en minder gedeputeerden 
hebben.  Hij wil graag geïnformeerd worden over waar de stijging zich voordoen en waarom de 
daling niet groter is. 
 
Hij wenst meer details te kennen over het absenteïsme: waarom stijgt het absenteïsme bij -50-
jarigen en daalt het bij de 50-plussers? Hij vraagt zich af of dit te maken heeft met de 
ongerustheid die door sommigen wordt aangevuurd bij de bevolking over het voortbestaan van 
de provincies.  Dit verklaart wellicht ook dat er minder kandidaten zijn voor vacatures. 
 
Gedeputeerde Nevens ontkent dat er nu minder medewerkers zijn.  Hij bevestigt dat er nog 
mensen worden aangeworven, o.a. in het kader van projecten, maar er komen ook nog taken bij. 
 
Mevrouw Geens geeft aan dat de lijst van vorig jaar zal geactualiseerd worden en bezorgd aan 
de raadsleden, waarin ook toen is opgelijst welke diensten gegroeid zijn in vergelijking met 2015, 
bv vergunningen, waterlopen, juridische dienst. 
 
Toevoeging aan het verslag: 
 
de verschillen in plus en min in vergelijking met 1/1/2018 (na het VRA dus). De grootste 
verschillen tussen 1/1/2018 (705,55 VTE) en nu (726,3 VTE): 

 
stijging: 

• juridische dienst: +4 



• waterlopen: +13 

• leefmilieu: +7,5 

• ruimtelijke planning: +6,8 

• vergunningen: +7 

• economie: +4 

• PIVO: +5,3 

• mobiliteit: +4,5 
 

daling: 

• verzelfstandiging Herent: -9,8 VTE 

• opheffen dienst kansenbeleid: aantal functies naar andere diensten verschoven maar ook - 6 
VTE 

• Huizingen: -6 VTE, waarvan 5 VTE als gevolg van sluiting sluiting zwembad (4 VTE 
seizoensmedewerker, 1 VTE reguliere functie) 

 
De heer Tobback wijst er op dat ook vroeger (Europese) projecten gedaan werden en wenst ook 
hier de cijfers over. 
 
Toevoeging aan het verslag: 
 
De gegevens hieronder zijn slechts een momentopname, als referentie hebben we dit jaar 
genomen. Verder gaan we niet in op hoeveel percent of voor hoeveel aandeel die mensen 
tewerkgesteld zijn in de projecten laat staan welke declaraties of werkpakketten daaraan 
vasthangen. Soms is de effectieve declaratie van het personeelslid zeer beperkt, maar uiteraard 
heb je ook de voordelen uit het project (extra werkings- of investeringsmiddelen, opbouw 
knowhow en netwerk…). 
 
Dienst Europa: declaratie voor personeelsleden op programma (3 medewerkers) en (deels) op 
projecten (4 medewerkers). 
Andere diensten:  (deels) op projecten: 22 medewerkers 
 
Gedeputeerde Nevens wijst er op dat het personeelsbehoeftenplan voortdurend wordt 
geactualiseerd. 
 
Mevrouw Geens ziet 2 tendensen in het ziekteverzuim: een positieve tendens die zich voordoet 
bij de 50-plussers: zij blijven langer gezond.  Anderzijds zien we dat -50-jarigen meer ziek zijn 
dan vroeger.  Als dienst P&O weten we uiteraard niet welke aandoening aan de basis ligt van het 
ziekteverzuim, maar een mogelijke hypothese kan zijn dat medewerkers in die levensfase 
verschillende rollen combineren, hetgeen voor stress kan zorgen.  Anderzijds circuleerden er eind 
2022 allerlei virussen, waarvan ook de ouders met schoolgaande kinderen het slachtoffer 
werden. 
 
Verder wijst mevrouw Geens er op dat we in 2022 inderdaad minder kandidaten hadden dan in 
de Corona-jaren, maar we hebben nu wel meer laureaten, dus mensen die slagen in onze 
selectieprocedures. En dat is het belangrijkste. 
 
De heer Smout wenst ook het theoretisch kader te kennen, niet enkel het aantal VTE in dienst. 
 
Mevrouw Geens voegt dit antwoord toe. 
 
Toevoeging aan het verslag: 
 
De evolutie van het personeelsbehoefteplan van 2015 tot nu (telkens op 1 januari): 

 

2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023 

789,18 786,56 807,14 704,55 713,95 716,05 730,8 727 725,8 

 
De heer Smout erkent dat het momenteel overal moeilijk is om mensen aan te trekken, zeker in 
technische functies. Hij wijst er ook op dat het aantal laureaten van een selectieprocedure nog 



geen garantie is dat deze ook daadwerkelijk in dienst komen.  Hij geeft aan dat ook in het 
bedrijfsleven soms opdrachten worden uitbesteed aan consulting i.p.v. aan personeel, bv als 
functies niet ingevuld geraken. Bestaat deze tendens ook in de provincie? 
 
Mevrouw Geens geeft aan dat de dienst P&O niet alle consultingopdrachten binnen de provincie 
monitort, maar dat functies die voorzien zijn in het personeelsbehoeftenplan niet worden ingevuld 
door consultants in te huren. 
 
Gedeputeerde Nevens geeft aan dat we de mogelijkheid voorzien hebben tot het inzetten van 
interimkrachten, maar dat hier geen gebruik van gemaakt wordt in de praktijk.  Wat we wel doen, 
is het inzetten van vervangers als medewerkers langere tijd afwezig zijn, bv in het kader van een 
verlofsysteem.  Hiervoor doen we een beroep op wervingsreserves die worden aangelegd, en 
waar we kunnen uit putten voor het aantrekken van vervangers.  Tot nu toe kunnen we nog 
steeds voldoende mensen aantrekken om onze basiswerking te garanderen.  Enkel voor 
projecten doen zich soms moeilijkheden voor om de juiste mensen te vinden, voor een beperkte 
periode ven tewerkstelling. 
 
De heer Smout stelt vast dat bv bij VERA laureaten afhaken, omwille van het loon. 
 
Mevrouw Geens bevestigt dat dit in het provinciebestuur zelf ook al gebeurd is. Men probeert dit 
te vermijden, o.a. doordat er een loonsimulator op de website is gezet, die sollicitanten helpt om 
hun toekomstig loon te berekenen.  Maar het klopt dat andere werkgevers soms een 
aantrekkelijker loonpakket kunnen aanbieden dan wij, bv aan technische profielen. 
 
De heer Smout vindt het goed dat de loonvoorwaarden op voorhand worden bekendgemaakt aan 
de kandidaten. 
 
Gedeputeerde Nevens wijst ook op andere factoren, zoals het aantal verlofdagen, de work-life-
balance, e.d. die maken dat het totaalpakket aantrekkelijk wordt. 
 
De heer Smout vraagt zich ook af of het hogere ziekteverzuim bij jongere werknemers te maken 
heeft met de afbouw van het systeem van tijdskrediet. 
 
Mevrouw Geens antwoordt dat dit niet zo is, dat de systemen van zorgkrediet en 
ouderschapsverlof binnen de overheidscontext nog steeds bestaan. Enkel de Corona-
gerelateerde verlofsystemen zijn afgebouwd, bv. quarantaineverlof of technische werkloosheid.  
Zoals ook uit de slides blijkt, nemen minder medewerkers dan vorig jaar een verlofsysteem op, 
maar dit vertegenwoordigt wel een groter aandeel van de arbeidstijd.  

5 Wijzigen van het arbeidsreglement voor het niet-onderwijzend provinciepersoneel 

 
De voorzitter Poffé geeft aan dat er gisteren nog een document over dit dossier is bezorgd.  
 
Mevrouw Geens bevestigt dat we het verslag van het overleg met de vakbonden nog aan de 
leden hebben bezorgd om te verduidelijken dat in dit dossier alle formele stappen werden gezet. 
 
Mevrouw Geens licht toe dat met het oog op de start van het seizoen, de uurroosters die als 
bijlage bij het arbeidsreglement zitten, werden geupdated. Voor alle functies in de domeinen (incl. 
de seizoeners en de jobstudenten)  staan de uurroosters in het arbeidsreglement  opgenomen 
die kunnen worden gebruikt. De uitgangspunten bij de aanpassing van de nieuwe roosters is dat 
deze maximaal afgestemd worden op de specifieke werking van het domein -  vandaar ook de 
verschillen in uurroosters tussen de domeinen. De verwijzing naar continu-roosters is eruit 
gehaald omdat we deze niet gebruiken in de praktijk. Het voorstel is besproken met de 
vakbonden  - ze zijn beiden akkoord gegaan met het nieuwe voorstel. 
 
De heer Smout stelt zich vragen bij de uurroosters van de medewerkers aan het zwembad o.a. 
de technisch hoofdassistent zwembadmedewerker,  technisch hoofdassistent zwembad-
seizoenmedewerker en de jobstudenten. In het arbeidsreglement is een verschillende regeling 
voorzien voor het hoogseizoen en de rest van het jaar. De heer Smout begrijpt niet waarom de 
winterroosters voor zwembadmedewerkers al zo vroeg starten. Bovendien verwondert hij zich 



erover dat de vakbonden met deze regelingen akkoord zijn gegaan, ook omdat er wettelijk na 4 
uur werken een pauze dient voorzien te worden.  
 
Mevrouw Geens antwoordt dat er inderdaad een zomer- en winterregeling is aangezien de 
zwembaden geopend zijn in de periode tussen mei en september. Er is niet meteen een kant-en-
klare verklaring waarom ze in de winter al zo vroeg starten, dat zou moeten specifiek nagevraagd 
worden bij de respectievelijke domeinen. Roxane Reyda verduidelijkt dat volgens de 
arbeidstijdwet die op ons van toepassing is je een half uur pauze moet voorzien na 6 uur (en dus 
niet na 4 uur) (cfr art 6 van de arbeidstijdwet 14 december 2000) en er zich wat dat betreft hier 
geen probleem stelt. 
 
Toevoeging aan het verslag: 
 
De technisch hoofdmedewerker zwembadmedewerker is in Kessel-Lo ook de leidinggevende van 
de poetsploeg en helpt in de winterperiode soms zelf mee met de poetstaken. 
Zij volgt daarom buiten het seizoen mee het rooster van de poetsers. 
 
De heer Smout gaat verder met het belang te onderstrepen dat dit goed doorgesproken is met de 
medewerkers en dat ze zich hierin kunnen vinden. Volgens hem is dit de achillespees van de 
zwembaden, nl. alles wat te maken heeft met het zwembadpersoneel en het openhouden van de 
zwembaden.  
 
Voorzitter Poffé antwoordt dat de vakbonden akkoord zijn gegaan met het voorstel wat er toch op 
duidt dat dit in orde is.  
 
De heer Smout gaat hier niet helemaal mee akkoord en geeft aan dat de vakbonden in de praktijk 
vaak geïnteresseerd zijn in de grootste groepen van medewerkers. Groepen die kleiner in aantal 
zijn worden nogal eens stiefmoederlijk behandeld, aldus de persoonlijke ervaring van Willy 
Smout. 
 
Mevrouw Augustyns vraagt zich af of er vroeger wel werd gewerkt met continuroosters en of dat 
nu veranderd is, dan wel dat de aanpassing nu de werking weerspiegelt.  
 
Gedeputeerde Nevens geeft aan dat er in het verleden onduidelijkheden waren over de 
afspraken in deze. Daarmee wouden we nu komaf maken en zorgen dat dit zowel in de praktijk 
als op papier correct gebeurt - rekening houdend met de specifieke werking van het domein. Elk 
domein is immers anders en wordt op een andere manier uitgebaat. De nieuwe roosters zijn het 
resultaat van overleg met de betrokkenen  - we kunnen echter niet garanderen dat dit 
tegemoetkomt aan de wensen van iedereen. Dat is in de praktijk ook niet mogelijk. Het nieuwe 
voorstel is wel een duidelijke en goede basis waarmee nu verder kan gewerkt worden. In het 
verleden waren er eigen interpretaties en afwijkingen – dat willen we in de toekomst vermijden.  

6 Rondvraag 

 
Voorzitter Poffé vraagt of er nog vragen of opmerkingen zijn. Aangezien dit niet het geval is wilt 
hij mevrouw Geens nog eens hartelijk danken voor de toelichting die zij gegeven heeft en 
bedankt iedereen voor de medewerking. 

 
 Datum volgende vergadering  23 mei 2023  
 Einduur van de vergadering  14:58 uur 
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 Jolien Houtmeyers Eddy Poffé 
 


